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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej (nr 2) 
20 listopada 2019 r. 
Komisja Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej, obradująca pod przewod-
nictwem posła Marka Sawickiego (PSL-Kukiz15), przewodniczącego Komisji, 
zrealizowała następujący porządek dzienny: 

– uzupełnienie składu prezydium Komisji, 
– sprawy bieżące. 

W posiedzeniu  udział  wzięli  pracownicy  Kancelarii  Sejmu: Grażyna Kućmierowska, Jolanta 
Ostrowska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 
Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 

Witam państwa serdecznie. Otwieram posiedzenie Komisji Gospodarki Morskiej i Żeglugi 
Śródlądowej. Stwierdzam kworum. Porządek obrad przewiduje uzupełnienie składu pre-
zydium Komisji. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Komisja przyjmuje zapropono-
wany porządek. Nie ma sprzeciwu. 
Zgodnie z art. 163a ust. 1 regulaminu Sejmu uchwały Komisji zapadają większością 

głosów w obecności co najmniej jednej trzeciej liczby członków Komisji. Przypominam, 
że Komisja na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu powołuje i odwołuje człon-
ków prezydium w głosowaniu jawnym większością głosów. Głosowanie jawne odbywa 
się przez podniesienie ręki  i obliczenie głosów przez sekretarzy Komisji. Głosowanie 
przeprowadzimy według zasady: kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosu. 
Wybór zostanie dokonany,  jeżeli kandydat na daną funkcję uzyska zwykłą większość 
głosów, to znaczy więcej głosów za niż przeciw. Głosy wstrzymujące się nie są brane pod 
uwagę. 
Przystępujemy zatem do naszej procedury. Zgodnie z wytycznymi Prezydium Sejmu 

w naszej Komisji ma być czterech członków prezydium. 

Głosy z sali: 
Pięciu. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Czterech. Taki przekaz mam z wczorajszego wieczora i od pana posła Suskiego, i od pana 
marszałka Terleckiego. 

Głosy z sali: 
Czterech i przewodniczący. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Nie, czterech łącznie. 

Poseł Czesław Hoc (PiS): 
Panie przewodniczący, w takim razie proszę o trzy minuty przerwy. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Proszę bardzo. 

Poseł Czesław Hoc (PiS): 
Dlatego że my mamy informację, że jest prezydium składające się z pięciu osób łącznie 
z panem… w tym z panem przewodniczącym. Jest tu więc jakaś nieścisłość. Musimy się 
porozumieć. 



4                  m.h.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji gosPodarKi morsKiej i Żeglugi Śródlądowej (nr 2)

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Proszę bardzo, porozumcie się z panem marszałkiem Terleckim albo z panem posłem 
Suskim, który prowadził te układanki. Wczoraj na posiedzeniu Konwentu Seniorów – 
o północy – jeszcze raz pytałem pana posła Marka Suskiego. Powiedział, że Komisja jest 
mała, co oznacza czterech członków prezydium. Chciałbym, żebyście zaczęli zgłaszać 
propozycje. 
Trzy minuty minęły. Przerwa zakończona. 
Zgodnie z ustaleniami międzyklubowymi okazuje się, że jednak zwiększamy skład 

prezydium do pięciu osób. Oprócz przewodniczącego będzie czterech wiceprzewodni-
czących. W związku z tym proszę o zgłaszanie kandydatur do uzupełnienia prezydium. 
Bardzo proszę. 

Poseł Czesław Hoc (PiS): 
Dziękuję, panie przewodniczący. Mam zaszczyt przedstawić trzech kandydatów z Prawa 
i Sprawiedliwości. Pan poseł Artur Szałabawka. Szczecin, przemysł stoczniowy, gospo-
darka morska, żegluga promowa. Bardzo obeznany w wymienionych tematach, leżą mu 
one na sercu. 
Następnie pan poseł Jerzy Materna. Dość powiedzieć, że były wiceminister gospodarki 

morskiej  i żeglugi śródlądowej. Myślę, że drugi człon nazwy naszej Komisji – żegluga 
śródlądowa – będzie bardzo istotną kwestią w naszych pracach. W związku z tym bardzo 
serdecznie polecam pana posła, pana ministra. 
Pan poseł Jerzy Wilk. Poprzednio poseł, ale także prezydent Elbląga. Przekop Mie-

rzei Wiślanej, Zatoka Gdańska, połączenie z Zalewem Wiślanym. Myślę, panie przewod-
niczący, że nawet kiedyś tam pojedziemy jako Komisja Gospodarki Morskiej i Żeglugi 
Śródlądowej, na miejscu dobrze to zbadamy, popatrzymy. Myślę, że będzie jeszcze wiele 
informacji od pana posła Jerzego Wilka. 
Zgłaszam te trzy kandydatury. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Dziękuję bardzo. Czy są inne zgłoszenia? Nie ma innych zgłoszeń. Czy pan poseł Artur 
Szałabawka wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Artur Szałabawka (PiS): 
Tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Czy pan poseł Jerzy Materna wyraża zgodę? 

Poseł Jerzy Materna (PiS): 
Tak, wyrażam. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
I pan poseł Jerzy Wilk – czy wyraża zgodę? 

Poseł Jerzy Wilk (PiS): 
Wyrażam. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Sekretariat podpowiada, że możemy głosować łącznie. Proponuję zatem łączne głosowa-
nie nad trzema kandydaturami. Nie ma sprzeciwu? Nie ma. 
W związku z tym kto jest za tym, żeby wymienieni posłowie zostali wiceprzewodni-

czącymi Komisji? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 2 osoby się wstrzymały. 

Sekretarz Komisji Jolanta Ostrowska: 
11 głosów za, 0 przeciwnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Dziękuję bardzo. Drodzy państwo, pragnę poinformować, że jak najszybciej chcieliby-
śmy rozpocząć  intensywną, aktywną pracę Komisji. W związku z tym bardzo proszę 
wszystkich członków Komisji, a w sposób szczególny członków prezydium, żeby maksy-
malnie do następnego posiedzenia zgłaszać propozycje do planu pracy – z perspektywą 
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tego, co możemy zrobić jeszcze w tym roku, ale też przynajmniej minimum na pierwsze 
półrocze roku następnego, żebyśmy drugi raz... Potem oczywiście można uzupełnić, ale 
chodzi o to, żebyśmy mieli plan w trochę dłuższej perspektywie niż półtora miesiąca. 
Bardzo o to proszę. Myślę, że wówczas dokonamy w prezydium dopięcia planu pracy 
i przystąpimy do normalnej pracy Komisji. Bardzo proszę, panie pośle. 

Poseł Dariusz Wieczorek (Lewica): 
Mam pytanie, w jakiej formie to zrobić. Rozumiem, że będziemy składać do pań, do biura, 
ale w jakiej formie. Czy mówimy tylko o tematach, czy proponujemy także coś innego, 
nie wiem, posiedzenia wyjazdowe i tego typu rzeczy? 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Każda forma jest możliwa. 

Poseł Dariusz Wieczorek (Lewica): 
Każda forma jest możliwa? 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Tak, każda forma jest dopuszczalna. Z racji na tematykę prac Komisji posiedzenia wyjaz-
dowe także są możliwe, bo przecież wszystkiego z Warszawy,  jeżeli  chodzi o politykę 
morską, dostrzec i rozstrzygnąć się nie da. A więc z pewnością będą to także wyjazdowe 
posiedzenia Komisji. 
Dodatkowo mam sugestię, żebyśmy przy gospodarce morskiej i żegludze śródlądowej 

nie zapomnieli, że w obszarze swojego działania mamy jeszcze rybołówstwo oraz całą 
gospodarkę wodną. Czy ona pozostanie w naszej gestii, czy przy zmianach w działach, 
jeżeli chodzi o podporządkowanie w strukturze rządu, zostanie gdzieś przeniesiona, tego 
nie wiem. Natomiast w tej chwili to mamy, a więc chodzi o to, żebyśmy sprawy rybołów-
stwa, jak też generalnie gospodarki wodą, hydrologii, kwestie meteorologii również mieli 
w obszarze swojego zainteresowania. Proszę bardzo. 

Poseł Czesław Hoc (PiS): 
Nawiązując do poruszonej przez pana przewodniczącego kwestii rybołówstwa, chciałbym 
bardzo podziękować za ten temat. Jeżeli chodzi o kwestię rybołówstwa, rzeczywiście 
obecnie jest kryzys, totalny kryzys na Bałtyku. Mamy zamknięcie Bałtyku. Chodzi nie 
tylko o rybołówstwo komercyjne, lecz także o rybołówstwo rekreacyjne. Mamy rzeczy-
wiście bardzo poważny kłopot, bardzo poważną kwestię. Myślę, że nawet w pierwszych 
dniach naszego procedowania moglibyśmy podjąć temat rybołówstwa i zaprosić przed-
stawicieli  organizacji  rybackich,  producentów  ryb,  dlatego  że obecnie  jest  to bardzo 
poważna kwestia i na czasie. Na Bałtyku rzeczywiście teraz larum grają przede wszyst-
kim dla rybaków. A więc dziękuję za tę kwestię. Myślę, panie przewodniczący, że przed-
stawię projekt, plan, żeby rybołówstwem bałtyckim zająć się jak najwcześniej. Dziękuję 
bardzo. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Pan poseł Wieczorek. 

Poseł Dariusz Wieczorek (Lewica): 
Mam propozycję. Tematów jest sporo. Jeżeli chodzi o gospodarkę morską larum grają 
w różnych miejscach. Mam propozycję, żeby to jakoś uporządkować. Jeżeli pan prze-
wodniczący i my wszyscy wyrazimy zgodę, proponuję, żebyśmy do końca miesiąca zło-
żyli propozycje. Później prezydium Komisji będzie miało czas, żeby uzgodnić to, o czym 
mówił pan poseł, czyli kwestie tego, czym się zajmujemy w pierwszej kolejności. Wtedy 
na następnym posiedzeniu Komisji będziemy mogli ruszyć z tym wszystkim do przodu. 
Poproszę zatem, żebyśmy składali swoje propozycje do końca miesiąca. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Dziękuję bardzo. Zgłaszała się jeszcze pani poseł Gosek-Popiołek. 

Poseł Daria Gosek-Popiołek (Lewica): 
Kolega już powiedział to, co chciałam powiedzieć. 
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Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Bardzo proszę, panie pośle. 

Poseł Artur Szałabawka (PiS): 
Myślę, że do końca miesiąca to są dosyć spięte ramy czasowe, ale myślę też, że każdy 
zapisując się do naszej Komisji miał  już swoje propozycje. Dodam może, że skoro już 
pojawił się temat rybołówstwa, to rybołówstwo musimy brać przez pryzmat i rybołów-
stwa bałtyckiego, i rybołówstwa jezior, i stawów, i rzek. To jest właśnie taka Komisja, 
która zajmuje się nie tylko gospodarką morską i Bałtykiem, lecz także – jak powiedział 
pan przewodniczący – wszystkimi sprawami wodnymi, zbiornikami, jeziorami w całej 
Polsce. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Drodzy państwo, w świetle tego – a jakiś czas miałem możliwość nadzorować również 
kwestie relacji dotyczących połowów morskich – chciałbym powiedzieć, że jako Komisja 
musimy naprawdę porządnie zastanowić się i przygotować do tego, żeby wzmocnić także 
hodowlę ryb, akwakulturę w głębi lądu. Trzeba bowiem zdawać sobie sprawę z tego – 
nie wiem, na ile rządowi uda się wpłynąć na decyzje Komisji Europejskiej – że czy tego 
chcemy, czy nie chcemy, Bałtyk jako morze wewnętrzne będzie coraz bardziej chroniony, 
korzystanie z połowów na Bałtyku będzie coraz bardziej ograniczane. Musimy zatem 
dać alternatywę, nie czekając tylko i wyłącznie na import. Mamy ogromne zasoby wód 
śródlądowych,  na których  i gospodarka  rybacka,  i gospodarka w zakresie  chociażby 
spraw retencji, klimatu jest gospodarką, delikatnie rzecz ujmując, wątpliwą. 
W związku z tym przed nami naprawdę poważna praca.  Jeżeli  państwo posłowie 

macie propozycje ekspertów, którzy mogliby nam pomagać, wspierać nas w naszych pra-
cach, oczywiście powinniśmy korzystać z ich wiedzy i propozycji, dlatego że nie wszystko 
rozwiążemy sami. 
Umawiamy się na propozycje do końca miesiąca. Nie będziemy czekać na to, co będzie 

formalnie, dlatego że spraw do rozwiązania rzeczywiście jest sporo. Jak mówię, jesteśmy 
nie aż tak liczną Komisją, w związku z czym jest nadzieja na to, że możemy merytorycz-
nie nad wszystkim się pochylić i solidnie popracować. 
Czy są jakieś inne sprawy różne? Jeżeli nie ma spraw różnych, zamykam posiedzenie 

Komisji. Dziękuję bardzo. 


